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                    PROCES – VERBAL 

 

Încheiat cu ocazia şedinţei de îndată, on-line,  a Consiliului local   municipal Târgu 

Mureş din data de  10  septembrie  2021 

 

 

Dl. consilier Kelemen: -  stimaţi colegi, vreau să informez că nici de data asta nu 

suntem transmişi  online. Dat fiind faptul că este de îndată, cu o zi înainte trebui să notificăm 

firma care face  dar, mă rog, asta e. O să încep să fac prezenţa. Vă rog, când  vă  auziţi numele 

daţi-mi un feedback.  

Tamaşi – prezent, Portik - , Szabo P – prezent, Frunda – prezent, Kelemen – prezent, 

Bereczi – prezent, Kakassy – , Iszlai - este, Jakab – da, Szabo A – da, Venczi – da, Şarlea – 

prezent, Suciu – , Gyorgy - prezent, Voicu – , Pescar – prezent, Kiss – prezent, Maior –, 

Moldovan - prezent, Papuc – prezent,  Pui – prezent, Bălaş – prezent, Papai – 

Suntem statutari, declar deschisă şedinţa de azi. Avem un proiect de hotărâre pe ordinea 

de zi. Supun la vot ordinea de zi. 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine?  - 2 voturi (Moldovan C., Pui S.) 

Cu 2 abţineri, ordinea de zi a fost aprobată.  

Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind împuternicirea Primarului Municipiului Târgu Mureș, să 

asigure continuitatea serviciul public de salubrizare pentru activitățile măturat, spălat, stropire și 

întreținere a căilor publice, precum și colectarea cadavrelor animalelor de pe domeniul public și 

predarea acestora către unitățile de ecarisaj sau către instalațiile de neutralizare, pe bază de 

comenzi, către operatori autorizați, dar nu mai mult de 30 de zile: 

Dl. consilier Kelemen: - cine o să ne prezinte proiectul de hotărâre? Dau cuvântul d-lui 

director  Moldovan să ne prezinte proiectul. 

Dl. Moldovan Florian: - buna ziua. Faţă de materialul de la şedinţa trecută, propunem 

să aprobaţi împuternicirea primarului şi a executivului de a încheia comenzi către un operator 

autorizat, în vedea asigurării continuităţii acestui serviciu, dar nu mai mult de 30 de zile, timp în 

care se va demara procedura de urgenţă conform HCL în baza căreia s-a şi făcut cealaltă 

procedură care a fost anulată.  

Dl. consilier Kelemen: -   iar tarifele o să rămână cele din  HCL 371? 

Dl. Moldovan Florian: - da. Sunt tarifele care sunt aprobate în consiliu local.  

Dl. consilier Kelemen: -   am înţeles, dl. director. Dacă sunt intervenţii din partea 

consilerilor, vă rog. 

D-na consilier Frunda: -   eu am o întrebare, nu ştiu, către d-na secretar sau dl. director 

Moldovan. Asigurarea continuităţii acestor servicii în momentul de faţă, n poate fi  dispusă prin 

Dispoziţie de primar? Nu poate fi asigurat printr-o dispoziţie de primar, în condiţiile în care în 

buget există şi este prevăzut, sunt prevăzute sumele pentru acest serviciu  
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şi avem încă o hotărâre de consiliu local, vă rog să clarificaţi. 

D-na secretar Bâta: - bună ziua. Potrivit articolului  129 din Codul administrativ, 

Consiliul local are iniţiativă şi hotărâşte în condiţiile legii în toate  problemele de interes local, 

iar la alin. 7, organizarea şi funcţionarea serviciilor de utilităţi publice trebuie să fie asigurate, 

deci, Consiliul local are iniţiativă şi hotărăşte  în  problemele de interes local, iar la alin. 7 se 

vorbeşte de serviciile de utilităţi publice care trebuie să fie asigurate. Este hotărârea Consiliului 

local  dacă împuterniceşte primarul. 

D-na consilier Frunda: - d-na secretar, noi deja l-am împuterncit de nenumărate ori, 

atât pe secţiunea de stradal cât şi pe secţiunea de menajer pe dl. primar şi pe executive, să asigure 

continuitatea. Vă rog să-mi explicaţi de ce trebuie încă o nouă hotărâre pe aceeaşi temă, în 

condiţiile în care există o hotărâre de consiliu local în vigoare şi există tarifele prevăzute, există 

bugetul prevăzut. 

D-na secretar Bâta: - din punctul meu de vedere, ne aflăm într-o situaţie  nouă, şi 

sunt atribuţiile consiliului local prevăzute de Codul administrativ. Cum apreciaţi.  

D-na consilier Frunda: - d-na secretar, nu vă supăraţi, ăsta nu este un răspuns, “cum 

apreciem”. Noi apreciem cum spuneţi dvs. Dvs. răspundeţi din punct de vedere legal pentru tot 

ce votăm sau nu votăm noi. Ar trebui totuşi să ne răspundeţi  ca să înţeleagă toată lumea ce 

anume votăm. Dacă asta este o situaţie nouă vă rog să-mi explicaţi de  ce este o situaţie nouă. 

 D-na secretar Bâta: -  asta încerc să spun, art. 129 din Codul administrativ la 

atribuţiile Consiliului local sunt explicitate aceste atribuţii. De exemplu, la art. 8 autorităţile 

administraţiei publice locale au competenţă exclusivă în tot ce priveste grestionarea şi 

funcţionarea serviciilor de utilităţi publice.  

D-na consilier Frunda: - d-na secretar, cunosc prevederile legale, cunosc ce zice 

Codul administrativ. Întrebarea mea este de ce în cazul acesta trebuie să votăm iarăşi despre un 

lucru despre care am votat deja de nenumărate ori?  

D-na secretar Bâta: -   suntem într-o situaţie excepţională, nu ştiu. 

D-na consilier Frunda: - cum adică nu ştiţi?  

D-na secretar Bâta: -   pentru că suntem într-o situaţie excepţională. Serviciul a fost 

întrerupt. 

D-na consilier Frunda: - în cazul acesta, vă rog să-mi explicaţi de ce nu se poate 

dispune continuarea acestui serviciu prin dispoziţie de primar? 

Dl. consilier Kelemen: -    dl. primar a cerut cuvântul ….. 

Dl consilier Szabo Peter: - dl. preşedinte, nu vă auzim. 

Dl. consilier Moldovan. – cu ecou vă auzim, cel puţin eu nu vă înţeleg. 

Dl. consilier Kelemen: -  şi acum merge cu ecou? 

 Dl consilier Szabo Peter: - nu ştiu ce se întâmplă acolo practic nu înţelegem nimic. 

D-na consilier Frunda: - vă auzim, dar nu înţelegem.  

Eu încă aştept răspunsul de la d-na secretar sau de la dl. … la întrebarea mea. 

Dl. consilier Kelemen: -  bine. Dau cuvântul d-lui primar. Dacă nu înţelegeţi, să-mi 

spuneţi. Dar eu sper să meargă. 

Dl consilier Szabo Peter: - dar nu puteţi să cereţi ajutor de la tehnic sau ceva? 

Dl. consilier Kelemen: -  dl. Szabo, tehnicul e aici lângă mine şi încearcă să rezolve. 

Dl. consilier Papuc, vă rog.  

Dl. consilier Papuc: - raportat la cele susţinute de către d-na consilier Frunda, chiar 

dacă există hotărâri de consiliu local anterioare acesteia de azi, acele hotărâri de consiliu local se 

referă tot la mandatarea primarului şi a executivului primăriei pentru a intreprinde o licitaţie 
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publică, o negociere fără publicarea unui anunţ prealabil. Acea hotărâre este în vigoare, ceea ce 

s-a anulat acum, s-a anulat practic, licitaţia publică şi toate actele subsecvente acesteia. Deci, 

paralel, cu această hotărâre de consiliu sigur că se va demara conform acelei hotărâri de consiliu 

local şi o altă lictaţie publică, pentru că acea hotărâre de consiliu local este în vigoare. Aici 

discutăm de asigurarea continuităţii până când se va atribui serviciul, tot printr-o licitaţie, tot prin 

buget, prin acel buget care a fost adoptat de către noi prin rectificare, pe care l-am inclus, care 

face obiectul contractului, care este disponibil acum pentru că nu s-a epuizat, deci este o măsură 

tranzitorie ce facem noi astăzi, ce votăm astăzi, era, cum ar veni, o chestiune şi de simetrie 

juridică, dacă am mandatat primarul să facă licitaţie, atunci ar trebui să mandatăm şi astăzi 

primarul să întreprindă demersurile  până va semna un nou contract cu un operator, să avem  

asigurată această parte de componentă stradală, coşurile de gunoi, după cum le vedeţi, sunt pline 

în Târgu Mureş, suntem şi în stare de alertă, avem şi nişte obligaţii legale care survin din această 

stare de alertă, deci, în mod normal, şi consiliul local  având în vedere că are şi atribuţii nu 

neapărat de a decide conform Codului administrativ pe probleme de servicii publice, aşa cum a 

spus şi d-na secretar, ci avem obligaţie pe legea serviciilor publice, prin care noi trebuie să 

asigurăm continuitate  şi trebuie să hotărâm cu privire la continuitatea serviciilor de utilităţi 

publice, mai ales cele cu privire la gestionarea deşeurilor. Practic, această hotărâre, dacă se va 

vota astăzi, clarifică o situaţie tranzitorie până la noua licitaţie, până la desemnare şi până la 

semnarea unui nu contract cu un operator. Procredura există, este votată prin hotărâre de consiliu 

local, avem tarife, avem tot. Deci, probabil că în zilele următoare se va demara această 

procedură, va fi o procedură de negociere fără publicarea unui anunţ prealabil, exact aşa cum am 

avut-o şi cealaltă, şi atunci, toate aceste probleme se vor rezolva, dar astăzi practic, se 

reglementează, şi repet această chestiune, eu nu cred că se doreşte a se atribui direct cuiva, nu 

cred că se doreşte a face o ilegalitate, nu cred că se doreşte a face nimic din ceea ce s-a acuzat şi 

au fost acuze, am înţeles, ieri la şedinţa de consiliu local. Se doreşte a rezolva o situaţie de fapt în 

Târgu Mureş şi a reglementa o situaţie tranzitorie până la semnarea unui nou contract. Asta e tot. 

D-na consilier Frunda: - mulţumesc dl. consilier, şi m-aş fi bucurat să aud răspunsul 

acesta de la d-na secretar, dar mă bucur că aţi clarificat situaţia.  

Dl. primar Soos: - bună ziua, foarte pe scurt aş dori doar să întăresc cele spuse. În 

momentul de faţă este oprit serviciul stradal având în vedere că unul dintre operatori a contestat, 

a atacat procedura iniţială, a fost anulată şi momentan nu este serviciu stradal. Comenzi nu se pot 

da, doar în cadrul procedurii, procedura, într-adevăr ca şi hotărâre de consiliu există, dar acum 

până la finalizarea procedurii trebuie să dezlegăm situaţia şi după aprobarea acestei hotărâri 

putem porni comanda, deci astăzi după amiază, déjà va fi făcută curăţenie în oraş. Această 

situaţie trebuie dezlegată şi din acest motiv ne aflăm astăzi aici.   

Dl. consilier Kelemen: - mulţumesc dl. primar. Dl. Moldovan, aţi cerut cuvântul.  

Dl. consilier Moldovan. – aşa este dl. preşedinte, eu mă văd nevoit să vă informez că 

ceea ce se încearcă acum cu un nou HCL, este din punctul meu de vedere, clar, o ilegalitate. Noi 

nu putem împuternici executivul, pentru că nu există un contract legal. Contract care, din câte 

ştim cu toţii, a fost anulat de către o instanţă din România. Subscriu în totalitate afirmaţiilor d-

şoarei Frunda, că dl. primar poate să facă câte comenzi doreşte dânsul pentru curăţenia oraşului, 

la ce operator doreşte, sunt bani în buget, şi nu văd de ce trebuie să votăm noi ca executivul să 

facă comenzi. Mai mult decât atât, poate că printr-un astfel de HCL noi vom răspunde penal. 

Ceea ce eu nu-mi doresc nici mie şi nici colegilor mei. Cred că trebuie descâlcite lucrurile de 

către executiv, pentru că au putere, au juridicul, au ADP-ul acolo şi cred că din punctul acesta de 
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vedere, cum spunea şi d-şoara Frunda, dl. primar poate să facă comenzi, este împuternicit, are 

buget. 

Dl. viceprimar Portik: - aş dori să vin eu cu un amendament. Aş dori să propun 

modificarea art. 1 în loc de se împuterniceşte primarul municipiului Târgu Mureş să asigure 

continuitatea serviciului public de salubrizare, propun să asigure în condiţiile legii serviciul 

public de salubrizare. Deci, se scoate cuvântul continuitatea şi se scrie sau se propune  să 

asigure în condiţiile legii serviciul public de salubrizare. 

Dl. consilier Kelemen: - practic, înlocuiţi sintegma continuitatea cu în condiţiile legii.  

Dl. viceprimar Portik: - totodată, aş dori să vin cu un amendament şi la art. 2 – 

prestarea serviciului menţionat la art. 1 se va face la tarifele înserate în cuprinsul HCLM nr. 371 

din 19.12.2019. Aş dori să vin cu amendamentul prestarea se va face la tarifele în vigoare 

adoptate de consiliul local.  

Dl. consilier Kelemen: - prestarea se va face la tarifele în vigoare aprobate de 

consiliul local? 

Dl. viceprimar Portik: - da. 

Dl. consilier Kelemen: - dacă sunt alte intervenţii? 

Dacă  nu sunt, o să procedăm la vot. În prima fază, o să votăm forma originală a 

proiectului, dacă asta nu trece  

Dl. consilier Kiss. – dl. preşedinte, dl. Pescar încearcă să ceară aprobarea pentru a lua 

cuvântul, dar nu reuşeşte. 

Dl. consilier Kelemen – dl. Pescar aveţi cuvântul .   Vă auzim foarte, foarte rău. Dl. 

Pescar, o să procedez la vot dacă nu puteţi să luaţi cuvântul acum.  

Dl. consilier Pescar. – noi, ieri am cerut ca juriştii să îşi spună părerea despre 

legalitatea acestui demers. Juriştii şi-au spus părerea, ne-au dat o viză de legalitate, după părerea 

mea, este foarte clară, oricum localitatea nu poate rămâne fără salubrizare, preţurile mi se pare că 

sunt foarte clar stabilite şi părerea mea este că sunt incontestabile. Pe de altă parte, e vorba de a 

nu lăsa Târgu Mureşul fără salubrizare pe o perioadă de 30 de zile, condiţii legale special nu 

prezintă legea română pentru această situaţie care s-a invit în cadrul Primăriei Târgu Mureş, 

părerea mea este că nu cred că există motive să ne mai îndoim că acest act este legal, având în 

vedere că specialiştii, l-am studiat şi eu, nu văd de ce nu ar fi legal. Specialiştii au zis viză de 

legalitate, îl văd eu aici semnat, nu cred că mai trebuie să ne învârtim în jurul cozii. Haideţi să-i 

dăm drumul să se poată face curat în Târgu Mureş, că dacă nu, ne întâlnim sâmbătă sau duminică 

în situaţie de urgenţă că nu putem face curat.  

Dl. consilier Kelemen: – mulţumim, dl. Pescar. O să procedez la vot. În prima fază 

supun la vot materialul în forma originală, dacă asta nu trece, trecem la amendamente.  

Cine este pentru materialul în forma originală? Nimeni nu este pentru. 

Dl. consilier Pui S.: -dl. preşedinte, vă rog să consemnaţi la mine că nu doresc să 

particip la vot  la acest material, nici la amendamente nici în forma iniţială. Nu voi participa la 

vot. 

Dl. consilier Kelemen: – am înţeles, dl. Pui.  

Dl consilier Bălaş: - dl. preşdinte şi la  Radu Bălaş să consemnaţi acelaşi lucru, nu 

particip la vot.  

Dl. consilier Moldovan: - şi la mine vă rog să consemnaţi acelaşi lucru, nu particip la 

vot. 

Dl. consilier Kelemen: – cine este pentru materialul în forma originală?  Nimeni.  

Dl. consilier Pescar: – eu sunt pentru. 
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Dl. consilier Kelemen: – dl. Pescar este pentru. Nu sunt abţineri, este un vot pentru, 

deci, materialul în forma original a fost respins. 

Supun la vot amendamentele formulate de către dl. viceprimar Portik. Primul 

amendament la art. 1, în primul rând sintagma continuitatea  se înclouieşte cu sintagma “în 

condiţiile legii”. Să asigure în condiţiile legii serviciul public, etc.  

Cine este împotriva acestui amendament? Nimeni 

Cine se abţine? Nimeni. 

Amendamentul a trecut în unanimitate. 

Al doilea amendament la art. 2, se introduce sintagma “se va face la tarifele în vigoare 

aprobate de Consiliul local”, deci, “prestarea serviciilor menţionate la art. 1 se va face la tarifele 

în vigoare  aprobate de Consiliul local Târgu Mureş”. Restul, evident se elimină din art. 2. 

Cine este împotriva acestui amendament? Nimeni 

Cine se abţine? Nimeni. 

Al doilea amendament a trecut în unanimitate.  

Supun la vot materialul în întregime, cu amendamentele aprobate.  

Cine este împotrivă? Nimeni 

Cine se abţine? Nimeni 

Materialul cu amendamentele aprobate, a trecut. Am consemnat că domnii consilieri  

Bălaş,  Pui şi Moldovan nu au participat la vot. 

Vă mulţumesc foarte mult pentru timp,  pentru participare, declar închisă şedinţa 

consiliului local. 

 

 

 

         Dl. consilier  Kelemen Atilla  – preşedinte de şedinţă  ________________________ 

          D-na Bâta Anca Voichiţa  -  Secretar  general  al  Municipiului Târgu Mureş ____ 

 

 

 

 


